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Dagsorden til skolebestyrelsesmøde 21.08.24 
 

 

 

 

 

 

 

  

 Dato: 21.08.2024  

Mødeindkaldelse  
 

Dagsorden 

Mødested 
 

Personalerummet 
 

Medbring 
 

 

Skolebestyrelsesmedlemmer 
 

Forældrerep.: Laura Bertram, Line Hausner Ame, Trine Sandberg 

Ladegaard, Brian Granberg, Yasaman Mesri, Anders Helweg 

Castenberg, Jens Wedenborg. 

 

Elevrep.: Tilde Søgaard Clausen, Aurelia Ingrid Ohlsson 

 

Medarbejderrep.: Lisbeth Lebæk Jespersen og Lisa Larsen 

 

Ledelse: Rikke Pedersen og Julia Brabo 

Tilstede 
 

Laura Bertram, Line Hausner Ame, Trine Sandberg Ladegaard, Brian 

Granberg, Yasaman Mesri, Tilde Søgaard Clausen, Aurelia Ingrid 

Ohlsson, Lisbeth Lebæk Jespersen, Lisa Larsen, Rikke Pedersen og 

Julia Brabo 

Afbud 
 

Anders Helweg Castenberg, Jens Wedenborg.  

Ikke meldt afbud 
 

 

Referent 
 

Julia Brabo 

Indbudte  

Efterretning:  
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Beslutningspunkter: 

 

Orienteringspunkter: 

Punkt 1.  
kl. 17.00-17.02 
 

Godkendelse af dagsorden  

Referat af punktet Godkendt 

Punkt 2 
Kl. 17.02-17.05 

Godkendelse af referat fra skolebestyrelsesmøde d. 14. juni 2024 

Referat af punktet Godkendt 

Punkt 3. 
Kl. 17.05-17.35 

Nyt fra elevrådet:  
                                     

Punkt 4. Fra medarbejderne:  
De gule dag (planlægningsdagene inden eleverne kom fra sommerferie) forløb rigtig godt. 
Der var bl.a. fokus på kursus i Co-t og procedure 
 

Punkt 5. Fra forperson:   
Forpersonen været til forældremøde på 5. årgang, hvor forældrene var optaget af 
hjemmearbejde/lektier. 
 

Punkt 6. 
 

Fra skolens daglige ledelse og KKFO, herunder klagesager: 
Sager vedr. enkeltpersoner (elevrepræsentanterne deltager ikke)   
 

Referat af 
orienteringen: 
 

 
Fra Skolen: 

• Skema/tilsyn – skemaerne er kommet. Der er lagt med udgangspunkt 
skolens skemalægningsprincipper. Det er et kompliceret skema, så ikke alt 
har været muligt at tilgode se. Der kommer nye skemaer igen efter jul. 

• Personale – Line Mortensen stopper på skolen og Sofie Holst vender ikke 
tilbage fra hendes barsel. 

• Skoleopstart – er gået rigtig godt 

• Skolens ledelse skal afholde ledelsesdag i august (fokus Professionelle 
Læringsfællesskaber og skoleudviklingssamtalen) samt i september med 
HR i forhold til at smle det nye ledelsesteam. 

• Efter Iben er stopper, som KKFO-leder skal der nu opstartes en proces 
omkring organisering på KKFO. 

• Der er skoleudviklingssamtale 5. september. Her skal en fra 
skolebestyrelsen deltage. 

• Skolen arbejder med det strategiske program. Søjlerne er: RPL (ressourcer, 
pædagogik og læring), undervisningskvalitet, trivsel og professionelle 
læringsfælleskaber. 

• I efteråret kommer det nye skoleforlig, som vi skal forholde os til. 
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Punkter til drøftelse og beslutning: 

•  

KKFO’en 
 

 

 Skolestarten er gået godt – alle er kommet fint i gang, herunder også de nye 
børnehaveklassebørn. 
 
Det strategiske program er blevet præsenteret for alle medarbejdere og der skal nu laves 
en procesplan, hvor medarbejdere med særlig aktie i området, bliver inddraget. De tre 
overordnede områder er: PLF (professionelle læringsfællesskaber), undervisningskvalitet 
og RPL (ressourcer, pædagogik og læring) 
Ledelsen har afsat et par ledelsesdage, hvor de vil have fokus på arbejdet med at udvikle 
PLF. 
 
Skoleudviklingssamtalen afholdes den 5. september med deltagelse fra SB. Fokus ved 
samtalen er data ift. afgangskarakter, ungdomsuddannelsesvalg, det strategiske program 
og trivsel. 
Iben, KKFO-leder er fratrådt og derfor skal der startes en proces op ift. om der skal 
ansættes en ny eller om vi skal tænke i en ny struktur, hvilket er en vigtig drøftelse ift. 
prioritering af de lønmidler, der er til rådighed – vil vi have en leder til eller flere 
pædagoger. 
 
Forvaltningen har meldt ud, at de bakker op om den beslutning, vi træffer, men Rikke har 
bedt forvaltningen om nogle modeller til at kunne træffe en kvalificeret beslutning. 
 
APV skal tages i år. 
 
 

Punkt 7.  
kl. 17.35-18.05 
 

Emne: Velkommen til den nye skolebestyrelse og introduktion til 
skolebestyrelsesarbejdet 
Baggrund:  
Skolebestyrelsen på Katrinedals Skole har afholdt forskudt valg før sommerferien. Der er 
blevet valgt 3 nye forældrerepræsentanter. Desuden er der valgt to nye 
elevrepræsentanter har i august.  
Formål:  
Præsentation af medlemmerne i skolebestyrelsen efter valget. Med udgangspunkt i 

det medsendte materiale drøftes skolebestyrelsens arbejdet samt der afholdes en 

forventningsafstemning mellem skolebestyrelsesmedlemmerne i forhold til det 

kommende samarbejde. Desuden drøftes formandens og næstformandens rolle. 

Punktet præsenteres af Laura Bertram samt skolens ledelse. 

 
Bilag 1: Velkomstmateriale fra KK 
Bilag 2:Skabelon til årshjul 

Bilag 3: Skabelon til princip 

Bilag 4: Styrelsesvedtægt for Københavns Kommune 

Bilag 5: Forretningsorden for skolebestyrelsesarbejdet 
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Referat af beslutning Rikke fortæller kort om de udsendte bilag, som gerne skulle medvirke til, at SB-
medlemmerne bliver klædt på til deres opgave. 
 
Årshjul: 
SB’s opgaverne består af bundne opgaver i form af principper, samt de opgaver, man 
vælger lokalt af have fokus på. 
 
Inklusionsdrøftelsen er et fast punkt på årshjulet og desuden opfordres til, at SB kigger på 
sundheds- og seksualundervisningen, trivsel, elevernes undervisningsmiljø, digital 
dannelse og hjælpemidler.  
 
Det er vigtigt, at SB er opmærksomme på, hvilke punkter, der er obligatoriske.  
 
Udover principper, så godkender SB timefordelingsplanen, samt økonomien. 
 
Den nuværende forretningsorden, som tidligere bestyrelse har godkendt, tager sit afsæt i 
kommunens styrelsesvedtægt, men da det nu er en ny bestyrelse, så skal den tages op 
igen.  
 
Formandskabet og ledelsen udformer dagsorden med udgangspunkt i årshjulet ved et 
formøde. 
 
Alle i SB kan ønske punkter på dagsorden, såfremt det er punkter med interesse for den 
samlede bestyrelse. 
 
En repræsentant fra SB skal også være repræsentant I KKFO’ens forældreråd. 
 
Ingen af de tilstedeværende ønsker at være repræsentant og derfor spørges de 
fraværende medlemmer. 
 
 

Punkt 8.  
kl. 18.05-18.20 
 

Emne: Konstituering af formand og næstformand 
Baggrund:  
I forbindelse med at der har været afholdt valg til skolebestyrelsen før sommerferien og 
den nye skolebestyrelse tiltræder pr. 1. august, så skal der ske en konstituering af 
formand og næstformand. Konstitueringsprocessen findes i forretningsorden samt 
yderligere beskrivelse af skolebestyrelsens arbejde og roller findes i Styrelsesvedtægten.  
Desuden skal der være en repræsentant fra skolebestyrelsen i Forældrerådet for 
KKFO’en.  
 
Formål:  
Der vælges en formand og en næstformand for skolebestyrelsen. Det drøftes og 

besluttes, hvem der er repræsentant i KKFO’en.  

 

 
Bilag 6: Forretningsorden – se under punkt 7 

Bilag 7: Styrelsesvedtægt for Københavns Kommune – se under punkt 7. 
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Referat af beslutning Laura Bertram blev valgt som formand. 

Trine Sandberg Ladegaard blev valgt som næstformand. 

Punkt . 9 
Kl. 18.20-18.35 

Emne: Mødekalender for skolebestyrelsesmøder  
 
Baggrund:  
Skolebestyrelsen arbejder en mødekalender hvert år for de kommende møder og 
seminar. Der er udarbejdet et udkast til møderække for skolebestyrelsen, hvor 
fællesmøder med andre skolebestyrelsen samt forvaltning/politikere. 
Der skal også afholdes et årligt møde med forældrerådet fra KKFO’en. Dette skal der 
findes en dato for, som sendes til KKFO. 
 
Formål:  
Skolebestyrelsen drøfter og beslutter møderækken for skoleåret 2024-2025 samt 
beslutter, hvem der deltager til de kommunale møder. 
 
Bilag 8: Udkast til møderække  

Referat af beslutning Som udgangspunkt møder man op til møderne og ellers meldes afbud via tråden i Aula.  
 
Afbud meldes i god tid, da det kan have betydning ift. punkter, der skal stemmes om.  
 
Kort drøftelse af behovet for et bestyrelsesmøde i december - der blev taget beslutning 
om at aflyse det. 
 
 

Punkt 10. 
Kl. 18.35-18.55 

Emne: Seminar og tema/fokuspunkter 
 
Baggrund:  
Skolebestyrelsen har tidligere besluttet, at den afholder et årligt seminar. Temaer til 
seminaret besluttes af skolebestyrelsen. Der er et forslag om, at det kommende seminar 
har fokus på principarbejdet samt nedenstående temaer: 
 

• Trivsel 

• Værdiregelsæt og målsætning 

•  

 
 
Formål:  
Skolebestyrelsen drøfter og beslutter, hvilket tema/fokus, som det kommende seminar 
skal have. Desuden aftales nærmere såfremt der er behov for det, hvem der deltager i 
den endelige planlægning af dagen. 
 
Bilag: ingen 

Referat af beslutning Seminar for hele SB den 30. oktober. 
  
Tidligere SB har ønsket at seminariet blev brugt til videre drøftelse af trivsel, samt skolens 
værdier og hvordan får vi dem til at leve. 
 
Det strategiske program skal på næste møde mhp. om der er punkter, der kunne drøftes 
på seminariet. 
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Punkt 11. 
Kl. 18.55-19.35 

Emne: Årshjul og prioritering af principarbejdet 
 
Baggrund:  
Skolebestyrelsen har tidligere udarbejdet et 2-årigt årshjul, som skolebestyrelsen ønsker 
at revidere. Desuden skal der ske en prioritering af principarbejdet for dette års arbejde. 
 
Formål:  
Skolebestyrelsen bedes drøfte og endelig beslutte et revideret 2-årigt årshjul for 

skolebestyrelsens arbejde samt hvordan dette årshjul bruges i forhold til 
udarbejdelse af dagsorden. Under arbejdet med årshjulet skal skolebestyrelsen 
drøfte og endelig prioritere skolebestyrelsens arbejde med principper.  
 
Bilag 9: Årshjul  
Bilag 10: Styrelsesvedtægt side 6 link her 
 

Referat af drøftelse 
og evt. beslutning 

På nuværende tidspunkt mangler princippet om ”Hjemmearbejde” at blive 
færdigbehandlet og godkendt – skal på næste møde. 
 
Punkter, der skal på årshjulet: 
 
Princippet for klassedannelse i børnehaveklassen – skal færdigbehandles.  
 
Frihedsdagsorden – den nye folkeskolereform. 
 
 

Punkt 12. 
Kl. 19.35-19.50 

Emne: Forældremøder 
 
Baggrund:  
Skolebestyrelsen har tidligere deltaget kort på forældremøderne skoleår, hvor skolebestyrelsen 
har præsenteret sig samt kort fortalt om skolebestyrelsens arbejde. 
 
Formål: 
Skolebestyrelsen bedes drøfte om/hvem der deltager til de kommende forældremøder samt 
indholdet ved besøget på forældremøderne. Følgende forældremøder er planlagt: 
       0.    årgang:  

1. årgang:  

2. årgang:  

3. årgang:  

4. årgang:  

5. årgang:  

6. årgang:  

7. årgang:  

8. årgang:  

9. årgang:  

Bilag - ingen 
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Punkter til kommentering/drøftelse: 

 

Referat af beslutning 0.    årgang:  
1. årgang:  Line 

2. årgang: Anders 

3. årgang: Laura 

4. årgang: - ingen 

5. årgang: Jens 

6. årgang: - ingen 

7. årgang: Trine 

8. årgang: Ingen 

9. årgang: Ingen 

 
Laura sender talepapir, som man kan tage udgangspunkt i. 
 

Punkt 13.  
Kl. 19.50-20.00 
 

Kommende punkter og evt. 
 
Princippet ”Hjemmearbejde” 
 
Det strategiske program. 
 
Der skal træffes beslutning om fokuspunkter til seminariet. 
 
Skolebestyrelsen drøfter ønsker, prioriteringer og justeringer i forhold til de 
kommende møder  
 
Under eventuelt – Spørgsmål omkring afholdelse af lejrskole på 6. årgang, som 
pga. budgettet har været usikker – der er nu budget til, at de kan komme afsted, 
dog under andre forhold end tidligere.  
 

Referat - Der ønskes en tilbagemelding/progressionsrapport på den utryghed, som 
særligt 8. årgang ifølge nogle fra elevrådet skaber på skolen. 

- Bestyrelsen ønsker på næste møde at drøfte det eventuelle tilbud om kursus 
for bestyrelsen på Nyborg Strand med Skole og Forældre. 

mailto:mail@katrinedal.kk.dk

